
Protokół Nr 37/2017 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Miasta Rady Miasta Ostrowca Św.  

z dnia 7 grudnia 2017 roku 

 

Obradom przewodniczył p. K. Stelmasik – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Obecni – zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13.00, zakończyło się o godz. 13.37. 

 

Lp. SPRAWA WNIOSEK / INFORMACJA  

WYNIK GŁOSOWANIA 

1.  

 

 

 

 

 

Opiniowanie 

projektów uchwał  

na najbliższą  

sesję RM.  

 

 

 

Na posiedzeniu w dniu 8 listopada br. Komisja Strategii i Rozwoju Miasta RM 

opiniowała n/w projekty uchwał w sprawie:  

1) zatwierdzenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018 – 2020 dla MWiK 

Spółki z o.o. w Ostrowcu Świętokrzyskim” – informacje w powyższej sprawie 

przedstawił p. Z. Foreminak.  

Pan M. Giemza zapytał, czy ul. Miodowa i boczna będą realizowane w 2018r.  

Prezes Z. Foremniak odpowiedział, że środki finansowe będą pochodzić z Unii, 

część sieci już jest wykonana, jest wykonany I i II etap ul. Zwierzynieckiej, 

natomiast na te dwie ulice są przewidziane środki w wys. 1,5 mln zł. Temat ten 

został już uzgodniony z mieszkańcami oraz będzie zgodny z harmonogramem 

inwestycji drogowych.  

Pan M. Giemza zapytał, czy III etap ul. Zwierzynieckiej będzie obejmował 

połączenie do ul. Miodowej, na co p. Z. Foremniak odpowiedział, że faktycznie  

ulice te będą połączone od strony ul. Miodowej.  

Z kolei p. Wł. Sajda zapytał o rurociąg od ul. Traugutta do ul. Wiejskiej.  

Pan Z. Foremniak poinformował, że inwestycja jest w przygotowaniu, w 2018r. 

będzie opracowany projekt na jej realizację.  

Pan M. Marzec zwrócił uwagę na poz. 21 wykazu inwestycji na sieciach 

wodociągowo – kanalizacyjnych, tj. kanał sanitarny grawitacyjno – tłoczny wraz  

z przepompownią ścieków w ul. Denkowskiej – bocznej nr 50 – 66, przewidzianej 

do wykonania w 2020r. Zgłosił interpelację dot. właśnie ul. bocznej w sprawie 

wykonania nawierzchni całej drogi. Prezydent Miasta zadeklarował, że w 2018r. 

będzie to zrobione. Na jakim etapie jest to obecnie? Zapytał też, czy 2020r. do 

termin realny. 

Pani S. Matysiak odpowiedziała, że w chwili obecnej trwają prace nad 

opracowaniem projektów, w ul. Denkowskiej sieć kanalizacyjna leży na posesjach 

prywatnych, jest szansa, by całość połączyć. Jeśli uda się opracować projekty  

w 2018r., i jeśli będzie zgoda z poszczególnych posesji na skanalizowanie tego 

rejonu, a jest problem z podłączeniem sieci z obu stron, wówczas będzie można 

też dokonać zmiany w planie inwestycji, polegającej na zamianie kolejności 

realizacji danych inwestycji, zależnie od tego, jakie będą ku temu w danym 

momencie możliwości.  

Pan Z. Foremniak dodał, że w tym przypadku chodzi o pozwolenia, gdyż są 

bardzo duże problemy z wejściem w teren ponieważ nie wszyscy właściciele 

posesji wyrażają na to zgodę.  

Pan Wł. Sajda zapytał o ul. Stalową – czy teren został przywrócony do stanu 

pierwotnego.  

Pani S. Matysiak odpowiedziała, że prace porządkowe wciąż trwają, do wiosny 

teren zostanie uporządkowany.  
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Pan M. Marzec zapytał o ogólną ocenę stanu sieci w mieście, na co  

p. Z. Foremniak odpowiedział, że sieć miejska ma ok. 630km długości.  

Na bieżąco prowadzone są analizy awaryjności, dokonywane są wymiany, 

również przy wymianie nawierzchni dróg. W 2009r. Spółka przejęła budowę sieci 

od miasta. Jest coraz mniej miejsc, które nie zostały jeszcze skanalizowane. 

Można dokonać modernizacji metodą bezwykopową, jednak jest ona kosztowna 

(np. w ul. Sienkiewicza czy Mickiewicza), jednak dotyczy to tylko sieci 

kanalizacyjnej. Ogólnie można przyjąć, że sieć miejska jest w dobrym stanie 

technicznym.  

 

W wyniku głosowania członkowie Komisji Strategii jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekt uchwały (w załączeniu do protokołu).  

 

Ponadto jednogłośnie pozytywnie zaopiniowano także n/w projekty uchwał  

w sprawie:  

2) zatwierdzenia rocznego planu kontroli i preliminarza wydatków 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w 2018r.,  

3) zmn. uchwałę w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia 

komunalnego,  

4) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2018r.  

 

5) określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych 

na 2018 rok  

Pan M. Marzec poinformował, że ościenne miasta również obniżyły wysokość 

tego podatku. Równocześnie zapytał Panią Skarbnik, E. Pichór, czy wie, jakie 

były skutki poprzedniej uchwały z 2016r.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że do chwili obecnej windykacja tego podatku 

przebiega prawidłowo. Przybyło przedsiębiorców, jeden z nich w roku ubiegłym 

zarejestrował 60 pojazdów. Obniżenie jego wysokości spotkało się z pozytywną 

opinią przedsiębiorców. Przez lata mówiono, że podatki są za wysokie.  

Dobra koniunktura pozwoliła, by taki krok uczynić. Nie wiadomo jednak, jakie 

będą plany obecnego rządu i jakie decyzje zostaną podjęte. U nas Prezydent 

Miasta wyszedł naprzeciw oczekiwaniom przedsiębiorców obniżając wysokość 

tego podatku, jednak nie wiadomo, co zrobi rząd na skutek takich działań.  

Na pewno będzie dużo pracy w zakresie sprawozdawczości. Obniżenie podatków 

umniejsza nam dochody, bo wg panującej opinii, skoro gmina je obniża, to jest 

bogata.  

Nie mamy, niestety, dobrych instrumentów podatkowych. Istnieje wprawdzie 

ewidencja geodezyjna, ale z niej nie jest możliwe ustalenie wymiaru podatków.  

Pan M. Marzec zapytał, jaki jest procentowy udział podatku od nieruchomości  

w budżecie Gminy. Odpowiadając Pani Skarbnik poinformowała, że udział ten 

wynosi 25%.  

 

Po wysłuchaniu powyższych informacji, w wyniku głosowania członkowie 

Komisji Strategii jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały  

(w załączeniu do protokołu).  

 

6) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obniżenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2018r.  

Informacji udzieliła p. E. Pichór, Skarbnik Miasta. Sytuacja rolnictwa jest trudna, 

na co mają wpływ niekorzystne warunki atmosferyczne, spadające na rynkach 

rolnych ceny produktów i płodów rolnych.  
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Pan M. Giemza stwierdził, że cena żyta jest wysoka.  

Pani Skarbnik dodała, że w naszej gminie nie ma wielu gospodarstw powyżej 1ha. 

Niektórzy posiadają grunty, które wcześniej zostały przekwalifikowane z innych 

kategorii na grunty rolne. Jednak ten podatek dotyczy znacznej grupy osób.  

 

Członkowie Komisji Strategii jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały (w załączeniu do protokołu).  

 

7) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych –  

Pani Skarbnik poinformowała, że w nowym roku ułatwieniem będzie zawarcie 

podstawowych informacji dot. podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego  

w jednej deklaracji. Ponadto możliwe też będzie złożenie deklaracji drogą 

elektroniczną.  

 

Również w/w projekt uchwały został jednogłośnie zaopiniowany przez członków 

Komisji Strategii, w wyniku przeprowadzonego głosowania (w załączeniu do 

protokołu).  

 

 

W związku z koniecznością omówienia projektu budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 

2018r., ustalono termin posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Miasta na dzień 12 grudnia 2017r.,  

godz. 14.00. 

 

 

Ze względu na wyczerpanie się porządku dnia posiedzenie zakończono.  

 

           Protokołowała:               Przewodniczył:  

 

 

A. Dzioba        K. Stelmasik  

Wydział Organizacyjno – Prawny     Przewodniczący Komisji Strategii  

         i Rozwoju Miasta  

 
 
 


